
 

 

 

 

 

 



 

Eszterhai Marcell: Még, még, még, most működik. Köszi Zelo. Sok szeretettel 

üdvözlök mindenkit a HÖOK Közgyűlésén, és ezennel el is kezdjük a mai 
tanácskozást. Elsőnek szeretném felkérni a Felügyelőbizottságot, hogy állapítsa 
meg a Közgyűlés szabályosságát, ismertesse a felvett mandátumok számát, és 
nyilatkozzon a határozatképességről. 
 

Nagy Péter: Nem tudom, hogy van-e másik mikrofon. Csak mert itt a puskám. 
Köszönöm szépen elnök úr a szót, tisztelt közgyűlés, tisztelt elnök úr, elnökség és 
jelenlévők. Az összes felvehető mandátumból, ugye az 381, 238 mandátumot 
vettek fel. Ezt most majd mindjárt meg is nézzük egyébként, hogy jelen vagyunk-

e. A Közgyűlés egyébként szabályosan, az Alapszabálynak megfelelő módon és 
időben lett összehívva. Úgyhogy most, ha leellenőriznénk a 
határozatképességet, akkor megállapítanánk, hogy megkezdődhet a munka, 

úgyhogy légy szíves tegyétek fel a mandátumokat és megszámoljuk, egy pillanat. 

A Felügyelőbizottság megállapítja, hogy határozatképes a Közgyűlés, jelen van 
mind a 238 mandátum, úgyhogy megkezdődhet a munka. 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen, nincsen egy vezeték nélküli? Ott van egy, 

ez nem működik egyáltalán? Jó. Semmi baj, akkor haladjunk is tovább.  
Szeretném felkérni jegyzőkönyvvezetőnek Schwartzenberger Anna Lilit. Panni, 

elfogadod-e, ott vagy hátul, úgy látom, hogy integettél és bólogattál. Köszönöm 
szépen. A tegnapi választmányon tájékoztatom a választmányt, hogy ezen a 
Közgyűlésen nincsen külső levezető elnök, hanem a Közgyűlést én fogom 
levezetni. Az előzetesen kiküldött napirendi pontok a következőképpen alakultak 

volna. Első napirendi pont, elnökségi tagok beszámolója, 2. Felügyelőbizottság 
tájékoztatója, 3. Alapszabály-módosítás, 4. vezetői utánpótlás-stratégia 
elfogadása, 5. napirendi pont pedig egyebek.  
A tegnapi választmányi ülésen két napirendi pontot módosítottunk, és a 
Választmány elfogadta a módosítást. Ez a két módosítás következőképpen 
szólna. A napirendek közé felvételre került a Diaszpóra Felsőoktatási 
Mentorprogramról szóló kutatási tájékoztatás, és a Választmány ezt támogatta, 
de itt szeretném ezt megerősíteni a Közgyűléssel is, úgyhogy kérem a Közgyűlést, 
hogy szavazzunk erről a napirendi pontról, hogy a harmadik napirendi pontnak 
fölkerüljön a Diaszpóra Felsőoktatási Mentorprogram kutatásról szóló 
tájékoztató. Aki támogatja, kérem, hogy tegye fel a mandátumát. Aki nem? Aki 

tartózkodik? Köszönöm szépen, megállapítom, hogy egyhangú.  



 

A második módosítási javaslat az Alapszabály-módosítás napirendi pontot a 
Választmány cserélte a Budapesti Lakhatási Szövetség megalakulására. Ennek a 
technikai oka annyi, hogy a lakhatási szövetség létrehozásához nem szükséges 
alapszabályt módosítani. Ezt a Választmány tegnap támogatta. A Közgyűlés tagjai 
megkapták előzetesen a létrehozó nyilatkozatokat, illetve a lakhatási 
szövetségnek a működésről szóló rendjét, úgyhogy szeretnék erről is kérni egy 
megerősítő szavazást. Így kérdezem, hogy ki az, aki tudja támogatni a 
módosítást? Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú.  
A továbbiakban szeretném megkérdezni, hogy van-e a Közgyűlés tagjainak 
esetleg más napirend módosító javaslata? 

Nem látok ilyet, úgyhogy még egyszer felolvasnám egyben a már módosított 
napirendi pontokat, amiről majd szintén kell egy megerősítő szavazás.  
Az első napirendi pont elnökségi tagok beszámolója, második Felügyelő Bizottság 
tájékoztatója, 3. Diaszpóra Felsőoktatási Mentorprogram kutatás tájékoztatója, 
4. Budapesti Lakhatási Szövetség megalakítása, 5. vezetői utánpótlás-stratégia 
elfogadása, 6. pedig egyebek. Azt szeretném kérni, hogy szavazzunk erről is. Ki 

az, aki tudja támogatni a felolvasott napirendi pontokat? Ki az, aki nem? Ki az, 

aki tartózkodik? Köszönöm szépen, megállapítom, hogy egyhangú.  
Az első napirendi pontra át is térnénk, az elnökség tagjainak beszámolója, itt 

majd kérem az elnökségi tagokat, hogy tartsák majd meg a kiegészítésüket a 
kiküldött beszámolóhoz képest, illetve a kérdésekre az összes beszámoló 
elhangzása után van lehetőség, így én el is kezdem a beszámolást.  
Előzetesen az eseménynaptárat kapta meg a Közgyűlés a részemről. Ebben az 
időszakban az elnökségi üléseket rendben megtartottuk. A KGY után, illetve most 
a Szabadegyetem előtt nem tartottunk elnökségi ülést. A májusi Közgyűlés során 
a DOSZ–NIT-HÖOK egyeztetésről, meg együttműködésről már beszéltünk. Ez a 
projekt most relatíve áll, csökkentek a megbeszélések, elég sok volt májusban, 
meg június elején, néhány intézményben volt fórumsorozat az Erasmus-szal 

kapcsolatban, amit ez a három szervezet koordinált, illetve a tagintézmények 
aktívan részt vettek benne, ahol volt ilyen, ott a közreműködéseteket azt 
köszönöm szépen.  
A szokásos projektfeladatok is bővültek az elmúlt időszakban. Felvettünk egy 
mesterséges intelligenciával foglalkozó feladatot is a tárunkba, aminek a 
koordinátora Virág, és erről majd ő fog nektek részletesebben beszámolni, nem 
szeretném elvenni az ő kenyerét.  
Voltunk a Cseppkő Gyermekotthonban, ahova rendszeresen járunk már most 
vissza. A mi aktivitásunk mellett a Konnekt Egyesülettel voltunk ott közösen, akik 
pályaorientációs képzést, vagy alkalmat tartottak a Cseppkő Gyermekotthon 
lakóinak.  



 

Májusban a Magyar Ifjúsági Konferencia táján változás állt be. Új elnököt 
választott a Magyar Ifjúsági Konferencia Edmár Attila személyében, aki egy 
felvidéki ifjúsági szervezetekben mozgó civil, ő viszi június elejétől a Magyar 
Ifjúsági Konferenciát, emiatt májusban volt egy magyarországi régió ülés, amit a 
HÖOK irodában tartottunk, illetve volt egy szabadkai közgyűlés, tehát ez volt a 
tisztújító közgyűlés.  
Virággal voltunk egyeztetni Szabó Andreával, alumnusunkkal, aki most egy 

kutatóintézetben dolgozik, és a nevéhez kapcsolódik a három vagy négy évente 
megszervezendő, megszervezett ifjúságkutatás, erről is majd Virág valószínűleg 
fog egy pár szót szólni. Ebben hagyományosan mindig közreműködünk, és 
segítünk nekik. Erről beszélgettünk egy kicsit. 

Jancsák Csabával volt még a továbbiakban egyeztetésünk Levivel, ahol a Kiss 
Tamás MEFESZ projektet vettük elő. Ugye erről májusban szerintem egy pár szót 
szóltunk, ez a projekt most ott áll, hogy szeretnénk vele egy videós interjút, Levi 
majd erről beszámol, úgyhogy ezt nem szeretném tőle elvenni.  
Az egyéb ilyen protokolláris rendezvényeket láthattátok a kiküldött 
eseménynaptárban. Voltunk egy Nemzetstratégiai Tudományos Alkotás 
Konferencián Menyhárt Barbarával, ahol a Külhoni Program és a Diaszpóra 
Program szempontjából fontos tapasztalatokat tudtunk begyűjteni vagy 
összegyűjteni.  
Volt egy műhelykonferencia Budapesten, a felsőoktatás és a mesterséges 
intelligencia viszonyának aktuális kérdéseiről. Ez összefügg a mi 
munkacsoportunkkal, illetve azzal, amit mi így elkezdtünk vagy elkezdtünk 
gondolkozni ezen a projekten.  

MRK plenáris ülésen részt vettem. Itt nagyrészt az RRF, a KKK-s RRF projektről 
volt szó, amiről az intézményi elnökök biztosan tudnak, de valószínűleg többen 
is tudtok erről a projektről a teremben. Ugye ez a KKK-k reformjáról szól, amibe 
hát kb. olyan februárban, utána pedig márciusban volt lehetőségünk, vagy van 
most már lehetőségünk becsatlakozni.  
Az ötödik Közéleti Kör május 24-én lement. Ekler Gergellyel beszélgettünk a 
közéleti pályafutásáról, ugye a Közéleti Körnek ma lesz itt az idei, vagy a fél éves 

záró alkalma. A Közéleti Kör ugye az EHÖK elnöke számára szervezett szűk körű 
beszélgetés, és ezt a beszélgetést fogjuk a mai nap során itt egy kicsit kinyitni, és 
Fábri György alapító elnökkel fogunk beszélgetni a Besúgó című sorozatról. 
Remélem, hogy láttátok a sorozatot, mert nyilván lesz, tehát elég sokat fogunk a 
sorozatról beszélgetni.  
Volt egy online felsőoktatási, vagy egy felsőoktatási kutatás megbeszélésünk az 
ELTE szolgáltatási igazgatójával. Az EFOTT-os megjelenéseink, illetve projektjeink 
zajlanak. Az elnökség nagy erőket fektet a HÖOK megjelenésére, illetve saját 



 

aktivitások kialakítására, amiről majd be fognak számolni úgy is nektek röviden, 
hogy mi várható tőlünk, illetve mi az, amiben rátok is számítunk az EFOTT-on, 

egyrészt szórakozás és közösség szempontjából, nem feladatok szempontjából.  
Május végén volt a Mentorfaktor, ahol a Stipi, a Diaszpóra és a Mentorprogram 

mentoráltjai tudták megmérettetni magukat egy tehetségkutató rendezvény 
keretében az Akváriumban, zsűri előtt. Most azt szeretnénk, hogy a nyertes 
hallgató az EFOTT megnyitóján föl tudjon, vagy föl fog lépni, hogyha felvettük 
vele a kapcsolatot és reagál, hogy érdekli ez a lehetőség.  
Voltunk stábtalálkozón, ahol nagy képet kaptunk arról, hogy hogy áll most a 
fesztivál, milyen folyamatok vannak, másnap pedig június 2-án Levivel részt 
vettünk az MRK, OHM, MAFKIM, RRF, KKK projekt megbeszélésén, ahol 
meghallgattuk a 13 szakbizottság előrehaladását a KKK projekttel kapcsolatban. 
Itt egyrészt szeretném megköszönni nektek az aktivitást a KKK projekttel 
kapcsolatban. Ugye kb. májusban, áprilisban kerestünk fel titeket azzal 

kapcsolatban, hogy intézményi szinten véleményezzétek a jelenlegi KKK-kat, kb. 

300 hallgatói képviselő ebbe be is vonódott és foglalkozott ezzel. Ezt tegnap a 

választmányon elmondtam, hogy azért ez egy hatalmas nagy erőforrás, amivel 
érdemes élni. Ezen a projektmegbeszélésen, amivel Levivel voltunk, hát azért az 
volt összességében látható, hogy az MRK nem teljesen úgy értelmezte ezt a 
feladatot, ahogy az az RRF projekt célmeghatározásában van, úgyhogy voltak 
félreértések azzal kapcsolatban, hogy mit kell csinálni, mert ugye kb. az történt 
a szakbizottságokban, hogy két sort valahonnan töröltek, és aztán kettő újat 
valahova hozzáírtak, ami alapvetően nem a képzési keretnek a 
végiggondolásáról szól. Ezután a megbeszélés után kicsit felpörgettük a saját 
HÖOK-os folyamatainkat a KKK-val kapcsolatban, aminek a fő koordinátora Levi, 
úgyhogy erről ő fog majd beszámolni.  
Több egyeztetést folytattunk Hankó Balázzsal. Ezzel kapcsolatban van egy új 
projekt, amiről majd a Bia fog néhány szót szólni. Itt alapvetően az új felvételi 
rendszerről szóló kommunikációval, meg kampánnyal kapcsolatban.  
Június elején jártunk Szili Katalinnál Menyhárt Barbarával. Átbeszéltük a külhoni 
Programnak a jelenlegi helyzetét, Szili Katalin rendszeresen volt ott a mi 
programjainkon, rendezvényeinken, illetve elég sok tanáccsal, meg segítséggel is 
ellátta a Programot az elmúlt, hát most már 9 évben. Jövőre 10 éves lesz a 
Külhoni Program, és szeretnénk Barbarával egy kicsit más utakra terelni ezt az 
egészet, meg új keretet biztosítani számára. Nyilván amit látni kell, hogy ez 
jelenleg, tehát egy háttér, tehát gazdasági háttér nélkül működő program, ami 
eddig is nagyon sokat tudott segíteni, de igazából egy közösségszervező ereje 
volt. Ugye ezt szeretnénk továbbgondolni, hogy mi legyen a következő mondjuk 
5-10 évre ennek a Programnak a feladata.  



 

A múlt hét során Levivel és Virággal volt egy megbeszélésünk egy szociológiai 
felmérésről. Arról beszélgettünk, hogy mennyire ismerjük a hallgatói 
önkormányzatokban lévő tagokat, milyen motivációik vannak, mi az, ami 
foglalkoztatja őket, honnan jönnek és mit szeretnének tenni az egyetemi éveik 
alatt, illetve utána, mivel úgy látjuk, hogy ennek az ismeretének a hiánya, tehát 
mivel ezt nem ismerjük, meg nem tudjuk teljesen, ezért nyilván mondjuk egy 

utánpótlás képzést is sokkal nehezebb kialakítani, hogyha a motivációkat és a 
mozgatórugókat nem látjuk teljesen. Ez még egy kick-off megbeszélés volt, de 
nagy jelentőséget tulajdonítunk neki, a következő időszakban rá fogunk erre 
feküdni.  
Duális képzési tanácsülésen részt vettem. Itt alapvetően a duális képzési 
munkacsoportban elhangzottakat erősítette meg a tanács. Erről az előző 
közgyűlésen beszámoltam. Itt olyan javaslatok kerültek elsősorban elfogadásra, 
amik a duális képzésben résztvevő hallgatók életét segítik. Nyilván egy kettős, 

meg nehezített terhelésben van, aki duális képzésben tanul. Nyilván ez a 
hallgatói létszám nem olyan nagy, de ettől függetlenül fontos és kell vele 
foglalkozni.  

Ezen a héten voltunk a Stipendium Hungaricum Mentorhálózat 
programvezetőivel a Külügyminisztériumban a következő időszak működését, 
illetve a mostani időszak tapasztalatait átbeszélni. Hamarosan a jelenlegi 
támogatási időszak végéhez érünk, és ezeket a tapasztalatokat beszéltük át a 
helyettes államtitkár úrral.  
A héten írt a Baptista Teológiai Akadémia hallgatói önkormányzata, akik nagyon 

kis intézmény, viszont segítség kell nekik, azt fogalmazták meg, hogy jó lenne, ha 
tudnánk őket egy kicsit jogi oldalról támogatni, és hát itt vagyunk a 
Szabadegyetemen, ami a Közéleti Kör szempontjából is fontos. Egyrészt 
szeretném megköszönni Virágnak a Közéleti Körbe fektetett energiáit ebben a 
félévben, mert szerintem egy nagyon izgalmas projekt indult el a HÖOK-ban és 
Bendinek is a segítségért, ami elsősorban inkább egy ilyen támogató, 
gondolkodó munka volt.  
Budai Marci küldött nektek múlt hét során, legalábbis az intézményi HÖK 
elnököknek egy levelet az EFOTT-tal kapcsolatban, promóciós játékról, úgyhogy 
ezt kérem, hogy majd tekintsétek át, és hogyha van rá kapacitásotok, akkor 
foglalkozzatok ezzel. Az idei évben szeretnénk, hogyha az EFOTT-on egy kicsit 

nagyobb hangsúlyt tudnánk fektetni arra, hogy ez végső soron azért egy olyan 
fesztivál, ami hallgatókról szól, illetve a hallgatói önkormányzatok tagjai is 
valamilyen formában meg tudjanak jelenni. Igen, ez az én beszámolóm.  



 

A kérdésekre majd a legeslegvégén a mindegyik beszámoló elhangzása után van 
lehetőség, úgyhogy most Paragh Biankának szeretném átadni a szót a HÖOK 
elnökhelyettesének. 
 

Paragh Bianka: Köszönöm szépen. Sziasztok! Nagyon sok szeretettel üdvözöllek 
benneteket! Én első körben a már májusi közgyűlésen is említett EFOTT 
projektekről szeretnék egy pár szót ejteni, ugyanis már akkor is hallhattátok, 
hogy az elnökségi tagoknak különböző projektjeik vannak, melyeket 

összességében én koordinálok, de ezen felül nekem is vannak dedikált 
feladataim. Ilyen például a Jövő Egyeteme Felsőoktatási Konferencia. Ezt a KIM-

mel közösen szervezzük, és az EFOTT ideje alatt külső helyszínen fogjuk 
megrendezni, július 14-én pénteken. Erre az EHÖK elnököket is sok szeretettel 
várjuk, úgyhogy ha bárkinek további kérdése lenne majd ezzel kapcsolatban, 
akkor keressen.  

Mindezen felül a konferenciát követően sok szeretettel fogjuk várni a 
résztvevőket az EFOTT-ra, ahol állófogadást fogunk nekik biztosítani, és 
szeretnénk majd bemutatni nekik a Universumot, különösen az intézményi 
kitelepüléseket. Tudnotok kell, hogy a konferencián hat különböző előadónk 
lesz, erre a meghívók, valamint a felkérések már ki is érkeztek.  
A következő projektem pedig a HÖOK kitelepülése, melyet a szervezet 
fejlesztésért felelős alelnökkel közösen viszek, és a fesztiválon különösen a 
standnál megjelenő aktivitásokért felelek, az emberi erőforrásért, valamint a 
különböző kooperációkban lévő cégekkel igyekszem tartani a kapcsolatot és 
különböző közös aktivitásokat igyekszünk kialakítani.  
A beszámolóm leadását követően és a mai napot megelőző időszakról szeretnék 
egy pár szót szólni. Ilyen volt például a METU EHÖK elnökével való 
egyeztetésünk, ugyanis Hanna felkeresett minket korábban saját kérdéseivel, és 
ezekre igyekeztünk minél szélesebb körű választ adni. Ilyen volt például a 
Baptista Teológia Akadémia EHÖK elnökével való találkozásunk is, aki magával 
hozta egy elnökségi tagját, és a náluk felmerülő intézményi kérdésekről, 
problémákról egyeztettünk.  
Az elnökségi szervezetfejlesztési elvonuláson különböző projekteket 
dedikáltunk. Az elnökségi tagok közül jelentkezés alapján választottuk meg a 
vezetőinket ezekkel a különböző projektekkel kapcsolatosan, és én velük fogok 
majd egyeztetni a jövőben, valamint az említett projektekből én is delegálva 
vagyok az egyikbe.  

Egyeztettem Budai Marcellel és Vályi Nagy Dáviddal, ugyanis neki egy újonnan 
beérkező projektje lett az EFOTT kapcsán, amiről majd a következőkben biztos 
vagyok, hogy ő fog egy kicsit szélesebb körűen tájékoztatni benneteket.  



 

A héten volt lehetőségem egy kick-off meetingen részt venni, az MBH Bank, a 

HÖOK és a DUE Média Hálózat közös projektjének keretein belül, mely során a 
pénzügyi tudatosság a fő célunk, de ezzel kapcsolatban majd a jövőben fogok 
tudni részletesebb tájékoztatást nyújtani nektek.  
Ahogy említettem, a HÖOK kitelepülésünkön sokféle programmal kapcsolatban 
egyeztetek emberekkel, ilyen például a Pszinapszis kapcsolattartójával való 
egyeztetésünk, melyen Zelenák Dávid is részt vett velem, és ahogyan Marci 
említette korábban, van egy közös felvételi kampányunk az OH, a KIM és a HÖOK 
berkein belül, és itt igyekszünk egy ilyen program kialakításán gondolkozni és 
már dolgozni is. Ugyanis a jelenlegi tájékoztatás úgy érezzük, hogy nagyon 
akadozik, és szeretnénk közösen veletek feloldani ezeket a gátakat, és arra 
szeretnénk majd a jövőben kérni a tagintézményeket, vagyis benneteket, hogy 
olyan előadásokat biztosítsatok majd a leendő felvételizők számára, ahol be 

tudjátok mutatni egy kicsit a hallgatói életet, valamint a jelenlegi, vagyis a 
jövőbeli új felvételi rendszerről tudjátok őket egy kicsit hallgatóbarátabb 
közegben tájékoztatni, de természetesen mindenről majd a jövőben fogok 
nektek egy részletesebb tájékoztatást biztosítani, valamint felkészülést. És 
köszönöm szépen. 
 

Eszterhai Marcell: Köszi szépen. Zelenák Dávidot szeretném felkérni, hogy tartsa 
meg a kiegészítését. 
 

Zelenák Dávid: Elsősorban üdvözlök mindenkit, sziasztok! Nagyon jó látni, hogy 
ennyien összejöttünk itt a Szabadegyetemen, így a Balaton-parton. Elsősorban, 
amiről szeretnék pár szót mondani, és írtam is a beszámolómba, az a képzési 
portfólióval kapcsolatos anyag lenne. Jelen pillanatban ez még kidolgozás alatt 
van. Bízom benne, hogy minél hamarabb majd be tudjuk hozni ide hozzátok ezt 
az anyagot, és be tudjuk nektek mutatni, hogy miről is lenne szó. De ezt úgy kéne 
elképzelni, hogy jelen pillanatban van a vezetőképző rendezvényünk, amelyen 
minél nagyobb tudásátadást próbálunk meg az intézmények felé, a tudásátadás 
mellett pedig egy jó közösségépítést csinálni, és ezt szeretnénk kibővíteni 
intézményi szinten is, akár kihelyezett vezetőképzőkkel, és ehhez egy kiajánló 

készítéssel és mellette pedig egy ottani képzés tartásával, de ezzel kapcsolatosan 
mondom, még ez kidolgozás alatt van, bízom benne, hogy itt az ősz folyamán, 
majd a legközelebbi Közgyűlésen akár tudunk részletesebben is beszélni, és akár 
elfogadni ezt a portfóliót.  
Ezen kívül még szeretnék pár szót mondani az EFOTT fesztiválról én is, bízom 
benne, hogy idén sikerül még jobban megteremteni azt, amit a Marci is mondott, 

hogy az EFOTT fesztivál is egy jó közösségépítő legyen az egyetemisták számára, 



 

mind a kitelepülő HÖK-ösök és intézményi tagok számára, akik kijönnek és 
meglátogatják az Universumot, és kint lesznek egész hét folyamán. Ilyen 
szempontból szeretnénk majd tartani egy találkozót is, erről majd Vályi Nagy 
Dávid fog szerintem pár szót mondani.  
Ezen kívül lesz egy karneválunk is, amelyről az információkat szerintem Bódig 

Péter egyébként e-mailben ki is küldte, ehhez köthetően szeretnénk és kért is be 

kapcsolattartókat az egyetemekről. A legjobb tudomásom szerint ez meg is 
történt, és ott föl lett véve velük a kapcsolat.  
Ezen kívül pedig az EFOTT mellett, ami nemrég ment ki, és szeretnénk idén még 
jobban fejleszteni, az a GT Roadshow, melyet augusztusban, a ti 

gólyatáboraitokba ellátogatva szeretnénk, mint az eddigi években is folytatni. Itt 
igazából egy 3-4 aktivitást vinnénk, ami aktivitásonként nagyjából egy ilyen 10 
perces, 15 perces lenne. Ugye ilyenkor szokott lenni majdnem minden 

gólyatáborban egy ilyen forgószínpad-szerű verzió, és akkor a csapatok ilyen 20-

30 fős csapatok érkeznek, és akkor nekik tartanánk a játékokat. Ezzel 

kapcsolatosan és az e-mailben a regisztrációs form az kiment. Bízom benne, hogy 
minél több intézménybe el fogunk tudni látogatni. Igen, ennyi, ezt szerettem 
volna mondani. Köszönöm szépen. 
 

Eszterhai Marcell: Én egy röviddel egészíteném ki Zelót, hogy a Képzési 
Portfóliónak van egy olyan része, mert ez így ebben a formában nem hangzott 
el, viszont szerintem nagyon fontos. Nyilván az ESU-ban való részvétel miatt 
azért sok ország hallgatói önkormányzatának vagy országos szervezetének a 
képzési rendszerét látjuk, illetve ismerjük, és ezekben vannak jól működő 
modellek. Ilyen a Román Hallgatói Szövetségének, az Anossérának a képzési 
rendszere, ami azt biztosítja, hogy országos szinten évente 1000-1200 hallgatói 
képviselő megy át egy ilyen alapképzésen, és valami hasonlóban gondolkozom. 
Nyilván itt a jó oldal az, hogy ehhez a dokumentáció az adott, tehát a 
módszertant azt meg tudjuk szerezni valószínűleg a Romániai Hallgatói 
Szövetségtől, és egy hasonló rendszer kialakításában sok lehetőséget látnánk, 
hiszen jelenleg viszonylag egysíkú vagy egyszerű a HÖOK-nak a képzési 
rendszere, hiszen van a vezetőképző, ami már egy specializált szaktudást igényel, 
ezáltal én bízom benne, hogy tudnánk segíteni azoknak az intézményeknek, ahol 
nincsen kialakított utánpótlásképzési rendszer, illetve ahol van, oda pedig 
szívesen vinnénk, mint esetleg egy kiegészítő szolgáltatás. Itt kifejezetten 
általános hallgatói, hallgatói, önkormányzati dolgokról lenne szó. Nem azt 
mondom, hogy kiterjesztett alapozó, de az lenne a cél, hogy relatív mindenki 
ismerje, hogy mi is a célrendszer, mi az a hallgatói önkormányzatiság. Igen, köszi, 



 

bocsi, ennyivel akartam kiegészíteni. Most Ákost szeretném kérni, és szerintem 
amúgy odáig el lehet vinni a mikrofont.  

 

Balogh Ákos: Köszönöm. Tisztelt Közgyűlés! Én egy nagyon rövid kiegészítéssel 
szeretnék élni. A Tekerj az EFOTT-ra! kapcsán én küldtem e-mailt az intézményi 
EHÖK elnököknek, és hogyha van rá lehetőség, akkor kérlek titeket, hogy 
osszátok már meg a megfelelő platformokon, hogy minél több 
hallgatótársunkhoz el tudjon jutni ez a sportprojekt, hiszen sportolni menő és jó 
dolog, és én csak ennyit szerettem volna mondani. Köszönöm. 
 

Eszterhai Marcell: Köszi szépen! Bódig Péter még nincs itt, úgyhogy, ha a 

beszámolójához kérdés van, akkor majd erre igyekszem én legjobb tudomásom 
szerint válaszolni, a beszámolók között megtaláljátok amúgy a beszámolóját. 
Úgyhogy most Dibusz Bendegúzt szeretném felkérni, hogy tartsa meg 
kiegészítését. 
 

 Dibusz Bendegúz: Sziasztok! Én ugye a nemzetközi portfóliót viszem, és nekünk 
elég mozgalmas volt az elmúlt időszak, mert Menyhárt Barbival voltunk az 
Európai Hallgatói Képviseletnek a grúziai, vagy újabb nevén georgiai 
közgyűlésén, ahol választásokat tartott az Európai Hallgatói Képviselet. Itt a 

HÖOK nagyon jó pozíciókat ért el, most úgy képzeljétek el, hogy az európai szintű 
hallgatói szervezetben többséget szereztek a V4+, tehát ilyen kelet-európai 
államok, úgyhogy ez a következő évben azt jelenti, a következő két évre 
pontosabban azt jelenti, hogy olyan hallgatók, mint mi szabják meg az irányát 
annak, hogy az európai szintű lobbitevékenysége a hallgatóknak milyen módon 
menjen. Ez egy olyan hatalmas siker, ami nagyon régóta nem fordult elő, 
úgyhogy itt nagyon pozitívak voltak a visszajelzések. Szerintem erre büszke lehet 
az egész kelet-európai, de így nyilván a HÖOK-os hallgatói érdekképviselet is. Ez 
a saját külügyi portfóliómnak most szerintem a legkiemelendőbb része.  Emellett 

pedig, ahogy a beszámolóban is írtam, több más elnökséget a projektjében 
segítettem, nemzetközi kitekintések keresésével, projektindításban, ezeket 
megtaláljátok a beszámolókban, és hogyha pedig van kérdés, akkor majd 
tegyétek fel, és igyekszem rá válaszolni. Köszönöm! 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen! Sövegjártó Virágot szeretném megkérni. 
 

Sövegjártó Virág: Köszönöm szépen! Sziasztok! Én három tényezővel szeretném 
kiegészíteni a beszámolómat. Az első, hogy május 11-én voltunk Szabó 
Andreánál megbeszélésen, ahogy már Eszterhai Marcell említette. Szabó Andrea 



 

felel az Aktív fiatalok kutatásért, ami egy négyévente megvalósuló nagymintás 
ifjúságkutatás, amit csak az egyetemisták körében hajtanak végre, és ez 
leginkább az egyetemistáknak a közéleti, politikai identifikációjának a 
felmérésével foglalkozik, és azt vizsgálja, hogy milyen a közügyekhez való 
viszonyulása az egyetemistáknak. És ebben a HÖOK idén részt fog venni, ez már 
egy szokás, és nagyon remélem, hogy eredményes lesz ez a projekt, és be fogok 
tudni számolni az eredményekről, és jobban megismerjük az egyetemistáknak a 
közügyekhez való viszonyulását.  
A második, amiről szeretnék mesélni nektek, az EFOTT Universum Chillzone 

színpadán való HÖOK-os megjelenés. A Közéleti Kör jegyében naponta lesznek 
beszélgetések, lesz beszélgetés zenészekkel, a politikai ifikkel, illetve a low 

budget utazás kapcsán lesz még egy kerekasztal-beszélgetés, úgyhogy erre 
mindenkit nagyon sok szeretettel várunk a Universum területén.  
Közéleti Körhöz kapcsolódóan ősszel folytatódni fog a programsorozat, még 
gondolkozunk azon, hogy milyen módon terjeszthetnénk ki, nemcsak az EHÖK 
elnökök részére, hanem más érdekképviselők részére is, úgyhogy ezzel 
kapcsolatban még majd tájékoztatni foglak titeket.  Ma lesz amúgy a hatodik 
alkalma a Közgyűlés után a Közéleti Körnek, Fábri Györggyel fogunk beszélgetni, 
és nagyon remélem, hogy tetszeni fog nektek a beszélgetés, szerintem nagyon 
izgalmas lesz.  

Harmadik tényező, amiről szeretnék beszélni, az MI, tehát a Mesterséges 
Intelligencia Munkacsoport. Nagyon-nagyon sok lehetőség és nagyon sok kihívás 
van a mesterséges intelligenciával kapcsolatban, ami eléggé érinti a hallgatókat 
és a felsőoktatást is, és így a hallgatóknak az érdekeit is, így ennek kapcsán 
szeretnénk nyáron megfogalmazni egy javaslatcsomagot, hogy hogyan lehetne a 

mesterséges intelligenciát jól alkalmazni a felsőoktatásban, ezzel kapcsolatban 
meg majd a hallgatói véleményeket is szeretnénk becsatornázni az 
ágazatirányítás felé, és megtettük a kérelmet is az MI koalícióba való 
csatlakozáshoz, ezzel kapcsolatban még várjuk az elbírálást, de remélhetőleg 
csatlakozni fogunk tudni a Mesterséges Intelligencia Koalícióhoz, és így még 
jobban részt tudunk venni abban, hogy az MI jól és bevett módon működjön a 
felsőoktatásban. Elfogyott a levegőm a végére. Köszönöm szépen a figyelmet! 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm, Virág! Tóth Dávidot szeretném megkérni. 
 

Tóth Dávid Ábel: Sziasztok! Üdvözlök mindenkit! Kettő, nagyon rövid 
kiegészítést szeretnék tenni. Az egyik az az Akadémiához kapcsolódik. Június 15-

e volt az előzetes határideje az Akadémia első topikjának, ami sajnos a 
vizsgaidőszak miatt egy kicsit halasztásra került. Itt egyeztettem a résztvevőkkel, 



 

egy-két hetet kértek, úgyhogy remélhetőleg június végéig majd mindenkitől 
megkapom az anyagot, amivel majd utána tudunk tovább dolgozni.  
A másik pedig, mindjárt eszembe jut az is. A helyszíni kérdés valóban köszi. Ja, az 
EFOTT-on ugye a helyszíni kérdőívvel foglalkozunk Duráczki Bálinttal. Szeretnénk 
bővíteni a kitöltők körét, úgyhogy szeretnénk kérni titeket, hogy mindenkinek 
javasoljátok ennek a kérdőívnek a kitöltését, hogy minél reprezentatívabb tudjon 
lenni ez a kérdőív, és minél több hasznos infót megtudjunk belőle. Köszönöm 
még egyszer, és köszönöm a figyelmet, és jó szórakozást kívánok mindenkinek! 

 

Eszterhai Marcell: Köszi Dávid! Varga Leventét szeretném megkérni, tartsa meg 

beszámolóját, kiegészítését. 
 

Varga Levente Tamás: Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Közgyűlés, én három 
témával szeretném kiegészíteni a beszámolómat, de ebből kettő szorosan 
összefügg. Szakmai szövetségek terén a legfrissebb fejlemények közé tartozik, 
hogy kedden tartott egy ülést az Agrárhallgatók Szövetsége, ahol a KKK 
reformhoz kapcsolódóan szedtük össze az agrárszférához tartozó javaslatokat, 
és ugyanilyen megközelítésben most zajlik a bölcsész és a természettudományos 
hallgatók szövetségeinek következő üléseinek szervezése.  
A második téma, ahogy ebből már kitalálható, az a KKK reform. Itt februárban 
indítottuk el az első szakaszát ennek, ami még a revízió volt, tehát a jelenlegi 
képzési tartalmaknak a véleményezése, most pedig átléptünk a 
reformszakaszba, ahol már egy picit nagyobb, magasabb szinten, makro jelleggel 

közelítjük meg a problémákat. Itt kértem az EHÖK elnökök segítségét és meg is 
kaptam, amit ezúton is köszönök. Minden képzési területen fel fog állni egy 
kisebb, szűkebb munkacsoport, ahol egy hosszabb távú jövőképre fogunk 

javaslatokat megfogalmazni az egyes képzési területeken.  
A harmadik téma pedig, jobban el kéne nevezni a Kiss Tamás projektnél, de 
mindenesetre, ahogy Marci is említette, Kiss Tamással készül majd egy videós 
anyag, aminek a tartalmát véglegesítettük Jancsák Csabával, aki a téma 
szakértője, és most a technikai háttér előkészítése zajlik. Valószínűleg, hogyha 
minden jól megy, akkor októberben fel tudjuk majd venni magát az anyagot, és 
utána be is fogjuk nektek mindenképpen mutatni. Én ennyit szerettem volna 

elmondani. Köszönöm mindenkinek a figyelmet, és bármilyen kérdés esetén 
állok rendelkezésre. 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen Levi. Vályi Nagy Dávidot szeretném 
felkérni, hogy tartsa meg a beszámolójának a kiegészítését. 
 



 

Vályi Nagy Dávid: Nagyon szépen köszönöm a szót. Én is sok szeretettel 
szeretnélek titeket üdvözölni. Elsősorban szerintem a koli kisgépes történet, ami 
titeket a legjobban érdekel, utána rá is térnék az EFOTT-os projektjeimre. Az 

ajánlattételi időszak lejárt, eredményes és érvényes volt, megtaláltuk rá a 
partnert, a következő hetekben az aláírási időszak megtörténik, amint az 
végbement, onnan 90 napja van az adott cégnek leszállítani ezt hozzátok, ezzel 
kapcsolatban majd az intézményi EHÖK elnököket fogom keresni, hogy mikor, 

milyen formában fog ez hozzátok megérkezni.  
Mellette átkanyarodva az EFOTT-ra a karnevált azt Bódig Péterrel ketten visszük, 
akik jelen vannak, és esetleg még nem jelentkeztek volna nálunk, hogy 
kapcsolattartók szeretnének lenni az adott intézményben, akkor kérlek, 
keressetek fel minket a mai nap folyamán, és küldeni fogjuk nektek is az 
információt. Az EFOTT-on nagyon sokan valószínűleg lent leszünk, és elnökségen 
belül is, illetve Marciékkal beszéltük azt, hogy esetleg jó lenne, hogyha 
dedikáltan tudnánk valamikor találkozni, egy kis sessiont tudnánk arra fordítani, 
hogy legalább egymással egy kis időt tudnánk tölteni, beszélgetni. Ezzel 
kapcsolatban fogjuk majd nektek küldeni az információt, hogy ez milyen 
formában fog majd megvalósulni.  
Azon kívül pedig Bia említette, hogy a törökországi földrengés sújtotta övezet 
fiataljai majd jönnek az EFOTT-ra, így 15 hallgatóról van szó, majd a koordinálását 
azt én fogom vinni. Igyekszünk kicsit beinvolválni őket, megmutatni, hogy nálunk 
ez hogyan működik, és majd valószínűleg stipis mentorok segítségét fogjuk kérni 
az ügyben. Nagyon szépen köszönöm. 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen Dávid! Igen, kettő dologgal egészíteném ki, 
amit elfelejtettem mondani. Az egyik, hogy hétvégén voltunk a szervezeti vagy 
elnökségi tagokkal elvonuláson, aminek a témája az a szervezeti felmérés, amiről 
már nagyon sokat beszéltünk, és erről Bia mondott pár szót, kiértékeltük a 
jelenlegi működést és megfogalmaztuk azt, hogy milyen irányba kellene 
elmozdulni, hogy egy kicsit optimálisabb, kiegyensúlyozottabb legyen a 
mindennapi munka, a másik pedig ez a HÖK-os találkozó, még nincsen konkrét 
koncepciónk, csak erről beszélgetünk nagyon sokat házon belül, hogy az EFOTT-

on nagyon sokatokkal találkozunk, de nincs feltétlenül kerete. Tehát, hogy valami 
keretet kitalálni, nyilván úgy, hogy az ne legyen egy tehertétel, nem úgy, hogy 
oda akarunk valahova titeket rángatni, de jó lenne, hogyha ott is ez mégis 
valamilyen keretben lenne.  

Most szavazás nélkül ugrunk a következő napirendi pontra, és utána térünk 
vissza az elnökségi tagok beszámolójához. Előbb a Felügyelőbizottság 



 

tájékoztatója következik, úgyhogy szeretném átadni az FB-nek, hogy tartsa meg 

ezt a tájékoztatót. 
 

Nagy Péter: Köszönöm szépen a szót. Nagyon rövid tájékoztatóval készültem 
nektek a szokásokhoz híven. Igazából, ami kiemelendő az előző időszakból, az az, 
hogy június elején volt Eszterhai Marcell elnök úrral az FB-nek egy közös 
megbeszélése. Ez egy általános megbeszélés volt egyébként a működésünkről, a 
jövőbeli tendenciákról, feladatokról, ezek még egyébként egyeztetés alatt 
vannak, de az FB szeretne jobban becsatlakozni egyébként, és hát igazából még 
jobban becsatlakozni a HÖOK-nak a működésébe. Igazából maga az 

egyeztetésekről, amit kiemelnék, az ez volt.  
Ami pedig az előző közgyűlés óta se sok mindent változott az a kötelező 
adatszolgáltatás és a tagdíj tartozások. Erre mindig szeretném felhívni nektek a 
figyelmet, hogy a kötelező adatszolgáltatásnak a határideje március 31. volt. Ezt 

majd jelezzétek már egyébként a HÖK elnököknek, illetve akiket érint, meg most 
azt beszéltük, hogy küldünk majd egyébként egy e-mailt, mert nagyon kevesen 

küldtétek ezeket az adatokat, és ezeket igazából nekünk le kellene majd, és 
igazából a HÖOK-nak le kellene majd adni, illetve pedig a másik a tagdíj 
tartozások. Erről ment, ha jól tudom, most legutóbb áprilisban felszólítás az 
érintetteknek. Szerintem most nincs itt olyan egyébként, akit ez érint, de majd 
úgyis egyeztetünk. Igazából más nincs, köszönöm szépen. 
 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen. Azt szeretném kérdezni, hogy van-e kérdés 
a Felügyelőbizottsághoz? Amennyiben nincs, úgy a Felügyelőbizottság 
tájékoztatójáról nincsen szavazás, hanem visszatérünk az előző napirendi 
ponthoz, így egyenként szeretném megkérdezni majd, hogy van-e kérdésetek. 
Az elsőnek van-e a beszámolómhoz, illetve az elmúlt időszakhoz kérdés?  

Azt nem is ilyen sorrendben kellett volna, mert én vagyok az utolsó beírva. 
Úgyhogy csak azt kérdezem, hogy Biához van-e kérdés? Ha nincsen kérdés, akkor 
Bia beszámolóját szavazásra bocsátom. Ki az, aki tudja támogatni Paragh Bianka 

elnökhelyettes beszámolóját? Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm 
szépen, egyhangú.  
Zelenák Dávid szervezetfejlesztésért felelős alelnök beszámolójához van-e 

kérdésetek? Ha nincs, akkor szavazásra bocsátom. Ki az, aki tudja támogatni? Ki 

az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen, egyhangú.  
Balogh Ákos sportért felelős elnökségi tag beszámolójához vagy Ákoshoz van-e 

kérdésetek? Ha nincs, akkor szavazásra bocsátom. Ki az, aki tudja támogatni? Ki 

az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú.  



 

Bódig Péter rendezvényszervezésért felelős elnökségi tag beszámolójához van-e 

kérdésetek? Nincs, akkor szavazásra bocsátom. Ki az, aki tudja támogatni? Ki az, 

aki nem? Ki az, tartózkodik? Köszönöm szépen, megállapítom, hogy egyhangú. 

Dibusz Bendegúz, külügyekért felelős elnökségi tag beszámolójához van-e 

kérdés? Nincs, akkor szintén szavazásra bocsátom. Ki az, aki tudja támogatni? Ki 

az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú. 

Sövegjártó Virág, tudományszervezésért és kutatásért felelős elnökségi tag 
beszámolójához van-e kérdés? Nincs. Ki az, aki tudja támogatni? Ki az, aki nem? 
Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú.  
Tóth Dávid diákjólétért felelős elnökségi tag beszámolójához, vagy munkájához 
van-e kérdés? Nincs. Ki az, aki tudja támogatni? Ki az, aki nem? Ki az, aki 
tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú.  
Varga Levente szakmai szövetségekért felelős elnökségi tag munkájához van-e 

kérdésetek? Nincs. Ki az, aki tudja támogatni? Ki az, aki nem? Ki az, aki 
tartózkodik? Köszönöm szépen, egyhangú.  
Vályi Nagy Dávid, hallgatói szolgáltatásokért felelős elnökségi tag munkájához 
van-e kérdésetek? Ha nincsen, akkor szavazunk róla. Ki az, aki tudja támogatni? 
Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Köszönöm szépen. Egyhangú.  
És most az enyém, ki az, akinek van kérdése esetleg a munkámmal, vagy az 
elmúlt időszakkal kapcsolatban? Ha nincs, akkor szavazásra bocsátom. Ki az, aki 

tudja támogatni? Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Nincs ilyen, egyhangú, 
köszönöm szépen, és az elnökség nevében is köszönöm szépen. 

És megyünk tovább a harmadik napirendi pontra, ami a Diaszpóra Felsőoktatási 
Mentorprogram kutatás tájékoztatójáról szól, úgyhogy szeretném felkérni 
Menyhárt Barbarát, hogy tartsa meg a tájékoztatót. Ezt odaadjam? Vagy? 

 

Menyhárt Barbara: Most, hogy kényelembe helyeztem magam, nagyon sok 
szeretettel köszöntök mindenkit. Én most a Diaszpóra Felsőoktatási Kutatásnak 
a gyorsjelentését hoztam el számotokra, ami gyakorlatilag egy rövid 
összefoglalása annak, amin dolgozunk 2023 februárja óta. Az egész kutatásnak 
egyébként az az apropója, hogy a Diaszpóra Mentorprogramban lévő mentorált 
hallgatók egy teljesen új célcsoport a magyar felsőoktatás szövetében, és nem 
igazán ismerjük az ő motivációjukat, vagy általános helyzetképüket. Úgyhogy 
arra gondoltunk, hogy mivel mi itt a HÖOK-ban vagyunk a legközelebb ezekhez a 
hallgatókhoz, ezért nemes egyszerűséggel megkérdezzük őket különböző 
témákról, és bízunk benne, hogy ezek az információk, amiket sikerült 
összegyűjteni ennek a kutatásnak a keretén belül, ezek hasznosak lesznek 

nemcsak a Diaszpóra Mentorprogram szervezése kapcsán, de akár az 



 

ösztöndíjprogramot lebonyolító Tempus Közalapítványnak vagy a finanszírozó 
Külügyi és Külgazdasági Minisztériumnak is.  
Ahogy itt a prezentáció címében is jeleztem, ez egy gyors jelentés lesz. Igyekszem 
tartani magam ennek a műfajnak az időbeli kereteihez, viszont ez azt fogja 
eredményezni, hogy nem mindenről, korántsem mindenről tudok majd 
beszámolni nektek, viszont ezt a prezentációt, amit nagy gonddal 
előkészítettem, ezt el fogom nektek küldeni a KGY levelezésen, és akkor 
részleteiben meg tudjátok nézni ezeket az eredményeket. Én most úgy 
döntöttem, hogy minden modulból kiemelek néhány olyan információt, adatot, 
ami a legmegdöbbentőbb volt számunkra, vagy a leginkább befolyásolja a mi 
napi szintű munkánkat itt a HÖOK-ban.  

Ez a kutatás alapvetően négy modulból épült fel. Egyrészt egy általános modul 
keretein belül felmértük a diaszpóra ösztöndíjas hallgatóknak a motivációját, az 
elégedettségét a hazai felsőoktatási környezettel, illetve a lehetőségekkel 
kapcsolatban, és próbáltuk megnézni, hogy mennyire sikerült integrálódniuk az 
egyetemi közösségbe, illetve a magyar társadalomba. Aztán a mentális 
egészségmodul keretén belül pedig az általános lelki egészségüket igyekeztünk 
feltérképezni, illetve megnéztük, hogy a kapcsolódó egyetemi szolgáltatásokat 
mennyire ismerik, mennyire használják, és milyen igényeik lennének ezzel 
kapcsolatban akár a HÖOK felé. 
Aztán felvettünk egy nyelvi modult, ami alapvetően a magyar nyelvtudásuk 
mértékét igyekezett felmérni, illetve az egyetemi nyelvi kurzusokkal kapcsolatos 
észrevételeiket, és azt, hogy a HÖOK-nak ebben a tekintetben milyen feladatai 

lehetnek. Végül, de nem utolsó sorban felvettünk egy szolgáltatási modult, ami 
gyakorlatilag a HÖOK Diaszpóra Mentorprogrammal kapcsolatos elégedettséget 
mérte fel, a mi szolgáltatásainknak a kihasználtságát nézte meg, illetve 
próbáltunk minél több szubjektív impulzust, észrevételt, kritikát, javaslatot 
begyűjteni a közvetlen felhasználóinktól. 
Ebben a kutatásban összesen 89 fő vett részt, ami a teljes populáció 134 fős 
arányához képest azt gondolom, hogy egy nagyon szép teljesítmény, viszont 
ebből a 89 válaszadásból csak 67 értékelhető választ tudtunk azonosítani 
különböző módszertani szempontok mentén. Ebből pedig 61 olyan kitöltés volt, 
ami teljes értékű volt, és minden elemében használni tudtuk.  
Azt még talán érdemes elmondanom, hogy a három modult nem egyszerre 
vettük fel, hanem a nyelvi modul felvételére került sor először, hiszen még 
februárban elindítottuk a Mentorprogram Magyar Nyelvi Klubját, és a nyelvi 
modul azért került előzetesen felvételre, hogy ennek az eredményei alapján 
valamelyest személyre tudjuk szabni ezt a programot, úgyhogy ott majd látni 
fogjátok az ábrákban, ott néhol kevesebb elemszámmal szerepelnek az adatok.  



 

Azért azt láttuk, hogy jellemzően az elsőéves hallgatók töltötték ki ezt a 
kérdőívet, ez egész egyszerűen azért is van így, mert elsősorban őket érjük el, 
bár a programban vegyesen vannak felsőéves és elsőéves hallgatók, azért mégis 
az elsősök azok, akikkel inkább aktív kapcsolatot sikerült kialakítanunk. 
Az mindenképpen látható az általános helyzetképük kapcsán, hogy a helyi 
diaszpóra közösségeknek, tehát ahonnan érkeznek, jellemzően a tengerentúli 
nagy diaszpóra közösségekből, rendkívüli nagy hatása van arra, hogy ezek a 
hallgatók a Diaszpóra Ösztöndíjprogramot választják. Azt látjuk, hogy 
gyakorlatilag az informális közösségeken belül terjed ennek a programnak a híre. 
Ez azért fontos információ számunkra, illetve a finanszírozó számára, mert 
amennyiben ennek a programnak a népszerűsítésére szeretne törekedni, akkor 
a helyi diaszpóra közösségeket kell közvetlenül céloznia. Látni fogjátok, hogy a 
Programban résztvevő hallgatóknak jellemzően van már valamilyen tapasztalata 
Magyarországról. Tehát gyakorlatilag 71,6 százalékuk legalább egyszer már járt 

Magyarországon, mielőtt itt felsőfokú tanulmányokat kezdett volna az 
Ösztöndíjprogram keretén belül. Átlagosan augusztusi hónapban érkeznek 
Magyarországra, viszont keresztféléves képzéseken is részt vesznek. Erre 
gyakorlatilag a Mentorprogram kialakításánál egyáltalán nem voltunk 
tekintettel, úgyhogy ez is egy hasznos információ, hogy az ő integrációjukra is 
külön törekednünk kell.  
Ami szerintem nagyon izgalmas, hogy a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók 
legfontosabb motivációja, amikor a magyar felsőoktatást választják, az az, hogy 
szeretnék megismerni a magyar gyökereiket. Nagyon érdekes, hogy ez 
összefüggésben áll egyébként az ő magyar nyelvtanulással kapcsolatos 
attitűdjeikkel is, tehát nagyon elkötelezettek abban, hogy megtanulják a magyar 
nyelvet, főként azért, hogy az itt élő rokonaikkal, régi és új barátaikkal az 
anyanyelvükön tudjanak beszélni. Tehát ez egy olyan fontos különbség, akár a 
Stipis hallgatók, vagy az Erasmusos hallgatóktól eltérően, amivel szerintem 
mindenképpen a Mentorprogramban számolnunk kell.  
Itt a prezentációban látni fogtok majd néhány kvalitatív eredményt is, ami 
kifejezetten ezekhez a modulokhoz kapcsolódik, most ezekre nem térnék ki. A 
legnagyobb kihívást számukra az adminisztratív terhek jelentik, illetve nagyon 
megterhelő számukra az Ösztöndíjprogramra való jelentkezés is, úgyhogy 
igyekszünk majd a Mentorprogramot úgy felépíteni, hogy akár már ezekbe a 
kezdeti fázisokba is valamilyen mentorálást, támogatást tudjunk nekik nyújtani, 
akár az online térben. Itt is láttok majd néhány szöveges visszajelzést.  
Ami még nagy tanulság lehet mind a HÖOK Mentorprogram, mind számotokra, 
hogy leginkább a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók azt érzik, hogy az egyetemi 
csoportnak vagy szaknak válnak az integráns részévé, de kevésbé tudnak 



 

mondjuk beilleszkedni a kollégiumi vagy egyéb lakóközösségekbe. Úgyhogy 

mindenképpen ez is egy csapásirány lehet a Mentorprogramban, amikor a 

hallgatók teljes körű integrációjáról beszélünk, hogy kifejezetten felderítjük 
ezeket a tereket, ahol ők ebben a folyamatban valamilyen formában elakadnak.  
Alapvetően a hallgatók előzetes elvárásai azok összhangban vannak a magyar 
felsőoktatás minőségével, és azt látjuk, hogy egyébként a különböző 
szolgáltatásokkal is elégedettek. Legkevésbé a kollégiumi elhelyezési 
lehetőségekkel elégedettek, úgyhogy külön örülök, hogy ezzel kapcsolatban még 
lakhatási kérdésekről fogunk beszélgetni itt a HÖOK keretén belül, hiszen ezt a 
Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók is abszolút hiányként élik meg.  
Alapvetően a magyarországi oktatási és kutatási lehetőségekkel is meg vannak 
elégedve a mintánk alapján. Elsősorban azt látjuk, hogy külföldi hallgatókkal 
lépnek barátságba, másodsorban pedig egyéb Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók az 
ő közvetlen baráti körük. Tehát itt is látunk egy nagyon nehéz feladatot, hogy 
hogyan tudjuk őket a magyar hallgatók közösségébe integrálni és támogatni azt, 
hogy a magyar hallgatókkal kerüljenek közvetlenebb kapcsolatba. 
Ami még talán eltérő a magyar mintától vagy az átlagos magyar egyetemi 
mintától, az az, hogy a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók jelentős része nem végez 
munkát a tanulmányai mellett. Majd a mentális egészség modulban látni fogjuk, 
hogy ennek egyébként meg is van az eredménye, mindjárt ott tartunk a 
prezentációban. Viszont abszolút érdeklik őket elsősorban a fizetett szakmai 
gyakorlatok, de nyitottak egyébként olyan önkéntes munkákra is, amik 
kapcsolódnak a tanulmányaikhoz.  
Azt látjuk, hogy az aktuális tanulmányaik befejezését követően a legtöbben 
terveznek még tovább tanulni. Itt leginkább a mesterképzések tűnnek 
népszerűnek, de 16,4 százalékuk a doktori képzések iránt érdeklődik, illetve 20 
százalékuk a szakirányú és egyéb továbbképzéseken látja a jövőjét.  
Ami szerintem nagyon izgalmas, hogy a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatóknak a 
jelentős része az Magyarországon képzeli el a jövőjét. Csupán 18 százalékuk 
nyilatkozott úgy, hogy visszautazna a szülőhazájába, a magyar diaszpórába, és 
további 18 százalék pedig arról számolt be, hogy ő egy másik országban képzeli 
el a jövőjét. Ez megint egy feladatot ró ránk, hiszen nem csak az integrációra kell 
ilyen szempontból törekedni, hanem arra is, hogy olyan szakmai gyakorlatokat, 
olyan álláslehetőségeket kínáljunk számukra, amik tényleg lehetővé teszik azt, 
hogy ezt az elképzelésüket, vagy ezt a jövőképüket meg tudják valósítani.  
Ami a mentális egészséget illeti, alapvetően ugyanazt látjuk, mint a magyar 
mintában. Nem igazán ismerik az egyetemi támogató szolgáltatásokat, a 
különböző diáktanácsadó és életvezetési tanácsadó szolgáltatásokat, hasonlóan 
a karriertanácsadással vagy karrierépítési szolgáltatásokkal, ezeket nem igazán 



 

ismerik és még kevésbé használják. Leginkább a kortársaik támogatására 
számítanak, amikor nehéz helyzetbe kerülnek. Azt gondolom, hogy ez is 
megerősíti azt, hogy a Mentorprogram a kortárs segítés eszközrendszerén 
keresztül minél hathatósabban támogassa ezt a csoportot. Azt gondolom, ez 
belátható, de elsősorban a segítő szakemberek kapcsán, a pszichológusok, 
pszichiáterek azok, akikre ilyenkor bátran támaszkodnak. 
Nagyon izgalmas, mert a FETA kutatással, tehát a Felsőoktatási Tanácsadók 
Egyesületének a kutatásával néhány eredményünket összehasonlítottuk, mert 
hasonló módszertant alkalmaztunk, és nagyon izgalmas volt megnézni a 
nagymintás magyarországi kutatás eredményeit és a mi Diaszpóra 
kutatásunknak az eredményeit. Az egyik legszembetűnőbb dolog, amit találtunk 
az összehasonlításban, az az, hogy a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatók sokkal 
többet sportolnak, mint átlagosan a magyar hallgatók.  
Erre utaltam a munkavégzéssel kapcsolatban, hiszen úgy nyilatkoztak, hogy több 
mint 70 százalékuk nem dolgozik a felsőoktatási tanulmányaik mellett, és itt 
látjuk ennek gyakorlatilag az eredményét, hiszen a mintánknak az 52 százaléka 
nyilatkozott úgy, hogy számára a rendelkezésére álló pénzösszeg nem teremt 
stabil, biztonságos alapot ahhoz, hogy folytatni tudja a felsőoktatási 
tanulmányait. Ezt összehasonlítva a magyar mintával csak egy 28,8 százalékos 
eredményt látunk. Azt gondolom, hogy mindenképpen egy olyan tényező, 
amivel nemcsak nekünk, de akár az Ösztöndíjprogram finanszírozójának és 
végrehajtójának is foglalkoznia kell, hiszen ezek a hallgatók gyakorlatilag nem 
anyagi biztonságban élnek, és ez nem megfelelő körülmény az ő sikeres 
tanulmányaikhoz.  
Hogyha megnézzük az általános mentális jóllétüket, akkor az OKO 45-ös 
kérdőívet használtuk, és ez azért egy kiváló kérdőív, mert így nem csak a FETA-s 

kutatással, tehát a magyar mintával tudtuk összehasonlítani, hanem meg tudtuk 
nézni az amerikai referenciaértéket is, és szerintem nagyon izgalmas eredmény, 
hogy alapvetően a Diaszpóra ösztöndíjas hallgatóknak a mentális egészsége az 
sokkal jobb, mint a magyar hallgatóké, vagy mint az amerikai átlagos egyetemista 
populációé, szóval minden nehézség ellenére ők azért úgy tűnik, hogy 
mentálisan kielégítő állapotban vannak. Ez azt gondolom, hogy egy örömteli 
eredmény.  
Ahogy mondtam, a nyelvi készségeiket is felmértük. Itt azt látjuk, hogy nagyon 
sok feladatuk van, tehát nagyon sokat kell még fejleszteni a nyelvtudásukon. Ez 
azért is különösen kardinális, mert nekik a tanulmányaik befejeztével egy 
legalább B2-es szintű magyar nyelvvizsgát kell tenni. Ebből az ábrából is nagyon 
könnyen látható, hogy ettől még a mintánk egészen távol áll. Úgyhogy a Magyar 
Nyelvi Klubon keresztül is ebben próbálunk nekik segíteni. Egyébként a 



 

kérdőívben úgy is nyilatkoztak, hogy szívesen részt vennének ilyen extra 
kurrikuláris programokon, viszont ennek a gyakorlati megvalósulását az igazat 
megvallva nem igazán láttuk. Tehát a Magyar Nyelvi Klub kapcsán is azért fontos 
módosításokat kell majd eszközölnünk ahhoz, hogy ez valóban egy hatékony 
segítség tudjon lenni.  
Összességében azért nagyon erős a belső motivációjuk arra, hogy megtanulják a 
magyar nyelvet, főleg azért, hogy a rokonaikkal, barátaikkal tudjanak magyarul 
beszélni. 
Azért azt is fontos megjegyeznem, hogy a mintánknak, hát elenyészőnek tűnhet 
ez a 13 százalék, de azt gondolom, hogy ide egy felkiáltójelet mindenképpen kell 
tenni, hogyha egy mintának a 13%-a úgy érzi, hogy őt aggodalommal tölti el az, 
hogy nem fogja tudni időben megtanulni a magyar nyelvet, és azért nem fogja 

sikeresen befejezni az itteni tanulmányait, úgyhogy ez is egy motiváció arra, hogy 
valahogyan átgondoljuk az ő támogatásukat. 
Itt látjátok a Magyar Nyelvi Klubhoz való csatlakozásnak a motivációját vagy 
eltökéltségét, azért sajnos nem sikerült a Magyar Nyelvi Klubnak ilyen magas 
arányú részvételt produkálnia, de valószínűleg ez több tényezős, úgyhogy ezen 
is csiszolnunk kell még.  
A szolgáltatási modulról tényleg nagyon röviden, azért ebben a kérdőívben 
bőven rámutattak az ösztöndíjas hallgatók azokra a gyenge pontokra, amiket a 
menedzsment szintjén vagy a HÖOK szintjén mi is észleltünk. Főleg a mentorálást 
kell majd átstrukturálni annak érdekében, hogy ez még hatékonyabb legyen, de 
ahogy itt látjátok, alapvetően a mentoroknak a munkájával meg voltak elégedve 
a hallgatók, akik igénybe vették ezt a szolgáltatást, ők úgy vélik, hogy leginkább 
az általános adminisztratív ügyekben, illetve a tanulmányi ügyekben tudnánk az 
elsőéves hallgatóknak segíteni, akik a programjainkon vettek részt, ők is látható, 
hogy nagyon elégedettek voltak ezekkel a programokkal, és a szabadszavas 
válaszoknál egyébként még több ötletet, javaslatot, kreatív elképzelést írtak le 
számunkra, úgy tűnik, hogy a városismereti, történeti séták a legnépszerűbbek, 
de a kulturális programok is rendkívül nagy népszerűségnek örvendenek a 
programban részt vevő hallgatók körében.  
Ami még talán fontos nekünk a programszervezés szintjén az az, hogy a 
válaszadóknak a 90,3%-a nyilatkozott úgy, hogy szeretne továbbra is a HÖOK 
Diaszpóra Mentorprogrammal valamilyen kapcsolatban állni. Tehát most azon 

dolgozunk, hogy a következő programidőszakban lehetővé tegyük azt, hogy 
valamilyen felsőbb éves csoportosulás, hát csúnya nevén Alumni program, még 
nem Alumni hallgatóknak legyen a programon belül, hogy az a közösség, amit mi 
eddig építettünk, az ne egy ilyen parkolópályára kerüljön, hanem gyakorlatilag 



 

az első éveseket ebbe a közösségbe tudjuk becsatornázni. Úgyhogy ezen is folyik 

a munka.  

Azt látjuk, hogy nyáron is érdemes lehet programokat szervezni, hiszen nagyon 
kevesen utaznak haza, kevés alkalommal mennek haza az év során, és jellemzően 
a nyarat is itt töltik Magyarországon. Tehát most próbálunk olyan nulla forint 
költségvetésű rendezvényeket is szervezni a programév lezárását követően és az 
új programév elkezdését megelőzően, hogy ezeknek a hallgatóknak tudjunk 
valamilyen pluszt nyújtani. Nagyon nyitottak lennének arra, hogy különböző 
klubokat hozzunk létre, úgyhogy ezen is gondolkodunk.  

Így gyorsan felvillantok még néhány forrást és a kutatás impresszumát, hogyha 

bármilyen kérdés van, akkor legnagyobb örömmel válaszolok rá. Ezt az anyagot 
mindenképpen meg fogjátok kapni, és a kutatáshoz tartozik majd egy kutatási 
jelentés is, ami egy ilyen szövegszerű változata mindannak, amit itt próbáltam 
nagyon röviden elmondani, úgyhogy ezt is meg fogjátok majd kapni. Köszönöm 
szépen. 
 

Eszterhai Marcell: Köszi szépen. Ha bármilyen kérdésetek lenne, akár most, akár 
később, akkor azt bátran tegyétek föl. Én annyival szeretném kiegészíteni, hogy 
a programot nagyon-nagyon fontosnak érezzük, meg egy nagyon nagy 
lehetőségnek is látjuk, ugye ősszel kezdtünk el ezzel foglalkozni, és maga a 
Diaszpóra Felsőoktatási Program is egy friss dolog, tehát nemrég indult, és 
lefedettség tekintetében, potenciál tekintetében nagyon-nagyon sok mozgástér 
és lehetőség van benne, úgyhogy köszönöm szépen a kutatással és a munkáddal 
is, hát a munkádat. Köszi szépen!  
Annyit szeretnék kérni, hogy kikapcsolod, hogy ne főjjünk meg. 
Jó, ha nincs kérdés, akkor szavazás nélkül megyünk a negyedik napirendi pontra, 
ami a Budapesti Lakhatási Szövetség megalakítása. Ugye szakmai szövetség 
létrehozására van lehetőség a HÖOK-on belül, ami nem csak 
tudományterülethez kötődhet. Úgyhogy most ezzel kapcsolatban fogunk egy 
kicsit beszélgetni. Az anyagokat megkaphattátok, tehát ezek kimentek a KGY 
tagok számára, az ügyrend és a szándéknyilatkozat, úgyhogy szeretném felkérni 
Radácsi Kristófot, a BME EHK elnökét, hogy egészítsd ki gondolataiddal. 
 

Radácsi Kristóf: Szóval köszöntöm én is a Tisztelt Közgyűlést! Bízom benne, hogy 
a felküldött előterjesztés, ami ugye az alapító szándéknyilatkozatból, illetve az 
ügyrendből áll, elég részletes volt, úgyhogy ezt most csak pár szóban szeretném 
összefoglalni ezt az előterjesztést. Az előzményeiről szeretnék mindenképpen 
röviden beszélni. Ehhez hozzátartozik, hogy a HÖOK tisztújító közgyűlését 
követően az alapító okiratban is írt intézményi elnökökkel, így az ELTE, NKE, 



 

MATE, BGE és a BME elnökei elkezdtünk egyeztetni aktuális, olyan intézményi 
problémákról, ami talán mindannyiunkat érinthet. És hát az első egyeztetéseken 
már felmerült a talán legélesebb probléma, ami manapság érinti a hallgatóságot, 
az a lakhatásnak, a felsőoktatási lakhatásnak az elérhetősége Budapesten, illetve 

annak a szolgáltatásnak a minősége, és hát az egyeztetések folyományaként 
szeretnénk megerősíteni ezt a platformot, ezt a fórumot egy szakmai 
szövetségnek a létrehozásával, amit ugye a HÖOK-nak az alapszabálya biztosít 
számunkra.  
A szakmai szövetségnek a célja tehát elsősorban az lenne, hogy felmérést 
készítsünk a budapesti lakhatásnak az elérhetőségével kapcsolatban, így a 

férőhelyszámokkal, illetve az egyes intézményekhez tartozó túljelentkezéseknek 
a mértékével, tehát hogy a hallgatók milyen mértékben szeretnék igénybe venni 
ezeket a szolgáltatásokat, illetve a szolgáltatásoknak az árával kapcsolatban is 
szeretnénk felmérést kezdeményezni. A felméréseknek az eredményeképp 
pedig szeretnénk kidolgozni közösen egy olyan stratégiai tervet, amit egyrészt 
tud továbbvinni, alkalmazni a HÖOK is, illetve szeretnénk javaslatot tenni az 
intézményeknek, az egyes intézményeknek, és az ezzel kapcsolatos területek 
fejlesztéseire vonatkozólag.  
Fontos elmondani a szakmai szövetséggel kapcsolatban tehát, hogy ez egy 

előkészítő bizottság egy véleményező bizottsága a HÖOK-nak, HÖOK 
elnökségének, illetve a közgyűlésnek. Úgyhogy minden ilyen elkészült stratégiai 
anyagot szeretnénk ezekre a fórumokra behozni, és így majd nyilván reményeink 
szerint a közgyűlésre is. Én végezetül szeretném megköszönni a HÖOK 
elnökségének a támogatását, illetve bízom benne, hogy ti is támogatni tudjátok 
majd az előterjesztést. Külön köszönöm Varga Rékának, az ELTE EHÖK 
elnökének, aki összeállította a felküldött előterjesztéseket, illetve a 
dokumentumokat. 

 

Eszterhai Marcell: Köszönöm szépen a kiegészítést. Én annyit szeretnék még 
hozzátenni, hogy ugye készül a HÖOK-nak is a kollégiumi kutatása, nyilván azt 
majd meg fogjátok kapni, tehát hogy az is beépíthető a munkába, meg 

hivatkozható. Azt szeretném kérdezni, hogy a közgyűlésnek van-e kérdése? 

Kristófnak van önmagához. 
 

Radácsi Kristóf: Szóval egy kiegészítést még tennék mindenképpen a 
jegyzőkönyv kedvéért is. Ugye az alapítók között szerepelnek már egyetemek, 
viszont arra is szeretném buzdítani azokat, akiket érdekel ez a szakmai szövetség, 
hogy várjuk a lelkes jelentkezőket ebbe a Budapesti Lakhatási Szövetségbe. 
Köszönöm szépen!  



 

 

Eszterhai Marcell: Köszi szépen! Ha nincs kérdés, vagy ha van kérdés, akkor arra 
most van lehetőség. Ha nincs, akkor az elküldött dokumentumok alapján, illetve 
az elhangzottak alapján szavazásra bocsátom a BLSZ megalakítását. Azt 
szeretném kérdezni, hogy ki az, aki tudja támogatni, hogy a Budapesti Lakhatási 
Szövetség létrejöjjön? Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? Gratulálok, 
egyhangúlag.  
A Szövetség megalakulhat, jó munkát kívánok nektek, és át is térnék az ötödik 
napirendi pontra, ami a vezetői utánpótlás stratégia elfogadásáról szól, erről 
most nem vetítenék ki semmit, kiment a dokumentum előzetesen, azt szeretném 
ezzel kapcsolatban ismertetni, hogy a mostani tavaszi vezetőképzőn volt egy 
felsőoktatási stratégiaalkotás szekció, ahol az EHÖK elnökökkel beszélgettünk 
felsőoktatási, hallgatói önkormányzati témákról, és több téma közül ez került 
kiválasztásra, hogy dolgozzuk ki, és kezdjünk el vele foglalkozni, így a vezetői 
utánpótlás, meg az utánpótlás kérdése került fókuszba, és ez alapján jött létre ez 
a dokumentum. Utána az EHÖK elnökökkel beszélgettünk arról, hogy ezt jó lenne 
egy szinttel magasabb fokra emelni, és ezért is fogadjuk most el, remélhetőleg 
fogadjuk el a közgyűlésen ezt a dokumentumot. A kidolgozók között Varga Réka, 
az ELTE EHÖK elnöke, Radácsi Kristóf a BME EHK elnöke, Menyhárt Barbara, a 
HÖOK Külhoni Programjának vezetője, a Diaszpóra Mentorprogram 
programvezetője, Dibusz Bendegúz külügyekért felelős elnökségi tagja, és 
jómagam látható, a munkátokat azt köszönöm.  
Azt gondolom, hogy egy viszonylag jó kiindulási pontot sikerült teremteni a 
célokkal, helyzetképpel, nemzetközi példákkal, az ESU tagszervezeteire 

vonatkozó gondolatokkal és fejlődési irányok meghatározásával. Ezek voltak 
azok a pontok, amiket a vezetőképzőn kitűztünk magunk elé, hogy 
mindenképpen fogalmazzunk meg ezekben a résztémákban gondolatokat, 
úgyhogy igazából most már el kell kezdeni ezzel kapcsolatban a munkát. Az jól 
látható az elnökségi tagok feladatain is, hogy nagyon sok olyan párhuzamosan 
futó projekt van, amik egymáshoz kapcsolódnak, tehát gyakorlatilag, hogyha a 
képzési portfóliót nézem, amiről már beszélgettünk, vagy a Zelo mondta, az 

nagyban kapcsolódik ehhez a dokumentumhoz is, és ez nem véletlen. Nyilván az 
a jó, ha minél több, ilyen hálózatszerűen tud létrejönni.  
Azt szeretném kérdezni, hogy az előterjesztéshez van-e kérdésetek? 

Ha nincs, akkor szeretném a támogatásotokat kérni. Ki az, aki tudja támogatni a 
vezetői utánpótlás stratégia elfogadását? Ki az, aki nem? Ki az, aki tartózkodik? 
Köszönöm szépen, megállapítom, hogy egyhangú volt a szavazás.  
Elértünk az utolsó napirendi ponthoz, eszméletlen pontosan, remélhetőleg, 
Egyebek napirendnél azt szeretném kérdezni, hogy van-e kérdés, hozzászólás, 



 

megjegyzés, vélemény, bármi a részletekről? Nem látok ilyet. Nincs, Kristóf? Jó, 
de nem baj, bármikor jöhet, nem azért mondom, ne érts félre. 
Én annyit szeretnék mondani, hogy nagyon örülök, hogy itt vagytok. Nyilván 
többen, később fokozatosan érkeznek meg a résztvevők. Precízen, pontosan 
végzünk három órára, ez volt betervezve. 3 óra 30-kor itt fogjuk folytatni a 

Közéleti Körrel. Fábri György Tanár Úrral fogok beszélgetni a Besúgóról, úgyhogy 
gyertek és vegyetek ebben részt. Szerintem nagyon izgalmas lesz, és nyilván az 
jó lenne, hogyha már itt vagytok, akkor be is jönnétek. Itt hidegebb van és nyilván 
lehet közben eszegetni, de hogy a program kötetlen ilyen szempontból. A 

részvéttel az erősen ajánlott, ahogy szoktam mondani. Az esti programról én 
nem tudok semmit, úgyhogy majd Peti vagy mondod? Jó, mondjad, akkor ebben 
a három percben még. 
 

Zelenák Dávid: Na, akkor egy gyors programismeretet is szeretnék mondani. 
Ugye akkor most fél 15.30-tól kezdődik a Közéleti Kör. Ez nagyjából öt óráig fog 
tartani. Ide gyertek minél többen. Ezen kívül 5-től lehet majd, tudtok fürdeni a 
Balatonban. Ezt kinyitjuk nektek, meleg a víz, szóval tényleg tudom ajánlani. Ezen 
kívül a vacsorát 7 és 8 óra között ejtjük meg, és utána pedig 9 órától szeretnénk 
egy esti vetélkedőt. Ide arra szeretnélek kérni titeket, hogy a gyülekezője ennek 
ott a vacsorahelyszín melletti teraszrész legyen. Ezzel kapcsolatosan majd még a 
Facebookra teszünk ki információkat, de a többit majd ott tudjátok olvasni.  
A holnapi nappal kapcsolatosan is szeretnék pár infót mondani. A reggeli 
felvétele az egy hidegcsomagos reggeli lesz, mivel megyünk Badacsonyba, ezt 8 
órától fogjátok tudni átvenni. Itt az van beleírva a programtervbe, hogy 8.30-kor 

indulunk a Badacsonyba, és itt az lenne a kérésem, hogy 8.15-kör már itt 
gyülekezzünk reggel, szóval ne az legyen, hogy még itt várni kell. De ne az legyen, 
hogy rám kell várni még sokáig itt félkor. Szóval itt, hogyha lehet, akkor negyed 
környékén már kezdjünk el gyülekezni, és akkor szépen átindulunk a 
vasútállomásra, ahonnan pedig Fonyódról megyünk tovább Badacsonyba. A 
badacsonyi programterv az úgy fog kinézni, hogyha megérkezünk, akkor utána 
onnan fölmegyünk a hegyre ilyen hegyi taxikkal. Ezt mindenki önállóan fogja, 
vagy oldja meg, és akkor ezután ott lesz egy ebédünk 11.30-tól, és utána ez a 
11.30-kor ebéd után meg elindulunk lefelé a Badacsony-túrára, ami pedig már, 
aki volt, az ismerheti, hogy megyünk pincéről pincére.  
Annyi, hogy a hajóindulás visszahozott 17.45. Figyeljetek légyszi, mert az fontos 

infó, hogy a 17.45-ös hajóindulásra mindenki érjen vissza, mivel ez az utolsó hajó, 
szóval, ha lehet, akkor ne késsük le, és ne maradjon senki Fonyódon vagy 
Badacsonyban. Jó, ez lenne a program. Köszönöm szépen. Ha bármi kérdés 
lenne, akkor mondjátok. 



HÖOK j Haflgatói Önkormányzatok

Eszterhai Marcell: Kérdés nincs, nekem. A csoportba lépjetek be, van Facebook
csoport, ez kiment, és azért lépjetek be, mert nyilván Ott ezek írott formában
megtalálhatóak, vagy megtalálhatók lesznek. Úgyhogy reggel tényleg, ott
viszonylag pontos indulás kell, Dávid 8.14re már ott fog állni, látom magam
előtt, és ennek így is kell lennie.
Ezennel a mai közgyű lést, ha nincsen felmerült kérdés, akkor lezárom. Köszönöm
szépen a jelenlétet. Sziasztok!

K.m.f.

Schwa rtzenberger Anna Lili
jegyzőkönyvvezető

Jegyzőkönyvet hitelesítette:

Nagy Péter
Felügyelő Bizottság, elnök

Eszterhai Marcell
elnök
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